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Αθήνα 09.03.2015 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς: Τον Υπουργό Παραγωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

Θέμα: Μείωση της επιδότησης της κορινθιακής σταφίδας μέσω της νέας Κοινής Αγροτικής 

Πολιτικής 

 
Η κορινθιακή σταφίδα αποτελεί σημαντικό εθνικό προϊόν, η παραγωγή της οποίας 

εξάγεται σε ποσοστό 95%. Αποτελεί μια δύσκολη και κοστοβόρα καλλιέργεια, η εμπορική τιμή 

της οποίας δεν καλύπτει τα κόστη παραγωγής, με αποτέλεσμα οι παραγωγοί να βρίσκονται σε 

δυσχερή θέση. Η επιδότηση της παρέχει ένα ουσιαστικό κίνητρο για την καλλιέργεια και 

ενισχύει το πενιχρό εισόδημα που αποδίδει, διατηρώντας κατ’ αυτό τον τρόπο την καλλιέργεια 

της κορινθιακής σταφίδας ακόμα ενεργή. 

Το προηγούμενο χρονικό διάστημα και στο πλαίσιο της εφαρμογής της νέας ΚΑΠ οι 

σταφιδικές συνεταιριστικές οργανώσεις προχώρησαν σε συνεχείς συναντήσεις και 

παραστάσεις προς την προηγούμενη πολιτική ηγεσία του τέως υπουργείου Αγροτικής 

Ανάπτυξης και Τροφίμων, προκειμένου να διευθετηθεί προς όφελος των παραγωγών η 

πρόβλεψη μείωσης της άμεσης επιδότησης της κορινθιακής σταφίδας. Οι προσπάθειες αυτές 

απέδωσαν και κατέληξαν στην διαβεβαίωση από πλευράς πολιτικής ηγεσίας του πρώην ΥΠΑΑΤ 

ότι η μέγιστη μείωση της επιδότησης θα κυμανθεί έως 30% σε σχέση με το 2014 και θα 

εφαρμοστεί ήπια και ισόποσα κατανεμημένη έως το 2019. Η διαβεβαίωση αυτή ικανοποίησε 

τους παραγωγούς, οι οποίοι με την σειρά τους πρότειναν – χωρίς να εισακουστούν – η 

επιδότηση να πάψει να συσχετίζεται με την στρεμματική καλλιέργεια αλλά με την σταφιδική 

παραγωγή, αξιοποιώντας δεδομένα παραγωγής της τελευταίας πενταετίας. 

Πρόσφατα, πραγματοποιήθηκε συνάντηση στα γραφεία της Συνεταιριστικής 

Κορινθιακής Σταφίδας στην Πάτρα, με την συμμετοχή των σταφιδικών συνεταιριστικών 
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οργανώσεων της Πελοποννήσου και των Ιονίων νήσων, για τα αποτελέσματα της οποίας 

ενημερώθηκε με επιστολή ο αρμόδιος αναπληρωτής υπουργός ΠΑΠΕ κ. Αποστόλου. Στο 

πλαίσιο αυτής της συνάντησης αναφέρθηκε από τους σταφιδοπαραγωγούς ότι παρά τις 

διαβεβαιώσεις της προηγούμενης ηγεσίας του τέως ΥΠΑΑΤ, διαπιστώνεται ότι η μείωση της 

αξίας των δικαιωμάτων ενίσχυσης της σταφιδοκαλλιέργειας θα είναι πολύ πάνω από το 40%, 

κατά δε άλλους θα κυμανθεί στο 25% για την πρώτη χρονιά και θα φτάσουν έως και 50% σε 

βάθος πενταετίας και έως το 2019. Η μείωση αυτή ουσιαστικά θα εξανεμίσει το πενιχρό 

εισόδημα των παραγωγών, καθώς είναι ήδη δεδομένο ότι η εμπορική τιμή της σταφίδας δεν 

καλύπτει το κόστος παραγωγής. Ως ορατό αποτέλεσμα προδιαγράφεται η σταδιακή 

εγκατάλειψη της καλλιέργειας και η εξαφάνιση της ελληνικής παραγωγής σταφίδας. 

 

Επειδή, το τέως ΥΠΑΑΤ σε απάντηση του προς την Βουλή των Ελλήνων με αριθμό πρωτ. 

280/07.10.14, έπειτα από ερώτηση που κατέθεσε ως βουλευτής ο νυν αναπληρωτής Υπουργός 

ΠΑΠΕ κ. Αποστόλου, είχε δεσμευθεί να εφαρμόσει συντελεστή εξομάλυνσης μείωσης των 

δικαιωμάτων, ώστε αυτή το 2019 να μην υπερβαίνει το 30% των δικαιωμάτων του 2014, 

Επειδή το κόστος παραγωγής παραμένει υψηλό, ενώ η εμπορική τιμή του προϊόντος και η 

άμεση επιδότησή του παραμένουν χαμηλές και αναμένεται να μειωθούν περαιτέρω, 

παράλληλα δε καθυστερεί και η πληρωμή των παραγωγών από την πώληση της σταφίδας,  

  

Ερωτάται ο κύριος υπουργός: 

1. Θα τηρηθούν οι διαβεβαιώσεις της προηγούμενης πολιτικής ηγεσίας του τέως ΥΠΑΑΤ, 

αναφορικά με το ύψος και την χρονική κατανομή της μείωσης της επιδότησης της 

κορινθιακής σταφίδας; 

2. Προτίθεται το ΥΠΑΠΕ να ενισχύσει τις σταφιδικές συνεταιριστικές οργανώσεις στην 

προσπάθειά τους να μειώσουν το κόστος καλλιέργειας, μέσω προγραμμάτων 
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αναδιάρθρωσης αμπελώνων και δημιουργίας ενισχυτικών αγροτικών υποδομών, με 

την εκπόνηση των αντίστοιχων μελετών και την ένταξη στο επιχειρησιακό πρόγραμμα 

του Υπουργείου; 

3. Προτίθεται το ΥΠΑΠΕ να διερευνήσει μεθόδους χαμηλότοκης χρηματοδότησης των 

συνεταιριστικών οργανώσεων, προκειμένου να καταστεί αμεσότερη η πληρωμή των 

παραγωγών για την διάθεση του προϊόντος τους; 

4. Υπάρχει σχέδιο της Κυβέρνησης για αλλαγή του Εθνικού Φακέλου της ΚΑΠ 2015-2020, 

μέσω της οποίας να βελτιώνεται η ενίσχυση της σταφιδικής καλλιέργειας με ένταξή της 

στις συνδεδεμένες ενισχύσεις; 

5. Προτίθεται το ΥΠΑΠΕ να προχωρήσει σε όλα εκείνα τα αναγκαία μέτρα για την στήριξη 

της σταφιδικής καλλιέργειας, με τη λήψη μέτρων για την στήριξη της τιμής της και 

παράλληλα εκπόνηση σχεδίου ευρύτερης προώθησής του προϊόντος, με δεδομένο 

επιπλέον ότι το τέως Υπουργείο Πολιτισμού προτίθεται να διερευνήσει την εγγραφή 

της παραδοσιακής σταφιδοκαλλιέργειας στον εθνικό κατάλογο Άυλης Πολιτιστικής 

Κληρονομιάς;  

 

 

Ο ερωτών βουλευτής 
 
 

Κωνσταντίνος Τζαβάρας 
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